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22. IX. mazajā zālē  Dzejas diena „Rudens grozā dzejoļi rosās...”
Tikšanās ar lēdurdzietēm, kas raksta dzeju... 
Ja arī Tavā grozā dzejoļi rosās un Tev ir drosme un vēlēšanās tos rādīt 
citiem, piesakies Lēdurgas bibliotēkā vai ilzeparks@inbox.lv 
(Iespējamas izmaiņas!)

23. IX. plkst. 20.30 lielajā zālē  Filmu vakars. „MONSIEUR TAU-
RIŅŠ”.
Izrādās, ka ekonomiskie dzīves rādītāji var kļūt par iedvesmu komē-
dijai... Galvenajā lomā – Gundars Āboliņš. 

Filmas garums – 1 h 30 min. Ieeja  Ls 1.- 

1.-30. IX. mazajā zālē  Senlietu izstāde „Lietas ar stāstu” un fo-
toizstāde „Lēdurga un lēdurdzieši”.
Lēdurgai 800 veidotās izstādes vēl ir apskatāmas! 

11. Saeimas vēlēšanas
notiks 2011. g. 17. septembrī

Vēlētāji balsošanai var izvēlēties jebkuru vēlēšanu iecirkni, 
pēc izvēles.
Vēlētāja pasē tiks izdarīta atzīme par dalību vēlēšanās. 

Krimuldas novadā ir izveidoti un vēlēšanu dienā dar-
bosies 3 vēlēšanu iecirkņi: 
Nr. 783 Raganā – Krimuldas Tautas namā, 
 no 7.00 līdz 20.00
Nr. 784 Inciemā – pirmskolas izglītības iestādē „Ezer-

ciems”, no 7.00 līdz 22.00
Nr. 614 Lēdurgā – Lēdurgas Kultūras namā, 
 no 7.00 līdz 20.00.
Vēlēšanu iecirkņi sāka strādāt no 7.septembra.

Pilnu tekstu lasiet 2.lpp.

ŠAJĀ NUMURĀ:
 Tuvojas apkures sezona, A. Erdmanis  .............................................. 3
 Jauno mācību gadu uzsākot, R. Erdmane  ......................................... 6
 Apspriešanā Gaujas NP izmantošanas noteikumi  ........................... 6
 Krimuldas bibliotēkas lasītāji Āraišos, R. Rudzīte  .......................... 7
 Saistošie noteikumi par Krimuldas novada pašvaldības
 līdzfinansējumu energoefektivitātes pasākumu veikšanai 
 daudzdzīvokļu dzīvojamās mājās  ..................................................... 7

Lai lustīga andele!
 Raganā, 25. septembrī 

 Miķeļdienas tirgus 
Aicināti un gaidīti tirgotāji un pircēji!
Preci andelēt palīdzēs Miķeļa sievas: Trīne un Minna

Tuvāka informācija pa tālr. 67978521, 67976868

KRIMULDAS TAUTAS NAMĀ
Pirmdienās, trešdienās no 17.30 līdz 18.15 mazos dejotājus 
gaida sporta deju trenere Ausma Stūrīte.
15.septembrī plkst.17.00 mazos dziedātājus uz tikšanos ai-
cina skolotāja Irēna Ignatova.
15.septembrī plkst.18.00 režisore Zane Zīle aicina piepul-
cēties savai teātra ļaužu saimei jaunus dalībniekus.
4. oktobrī plkst.18.00 gaidīsim uz pirmo tikšanos mazos 
tautisko deju dejotājus;
plkst.19.00 vidējās paaudzes deju kolektīva „ Dzirnakmeņi” 
atkalredzēšanās jaunai sezonai. Ļoti gaidīsim jaunus, uzti-
camus dejotājus.
Kolektīva vadītāja Agnese Kalniņa
Oktobrī mēģinājumus atsāks vīru koris „Vecie draugi”, no-
darbības notiks TLMS „ Krimulda”, kā arī pirmdienās tur-
pina darbu līnijdejotājas.

Neskaidrību gadījumā, zvaniet tautas nama vadītājai 
tālr.67976866

Krimuldas novada iedzīvotājus 
pārsteidza ziņa 

par Krimuldas novada domes 
priekšsēdētāja maiņu 

Pēc Krimuldas novada domes deputātu padomes ārkārtas 
sēdes 26.augustā ar astoņu deputātu balsojumu no amata at-
brīvots Krimuldas novada domes priekšsēdētājs Juris Sal-
miņš. Savukārt, ar astoņām deputātu balsīm par Krimuldas 
novada domes priekšsēdētāju tika ievēlēts Mārtiņš Ozoliņš. 

Lasiet 2. lpp.

Iepriekš 22 gadu garumā Krimuldas novada domes priekš-
sēdētājs bija Juris Salmiņš. Viņš intervijā ar gandarījumu at-
skatās uz paveikto un reālu iemeslu atstādināšanai nesaskata, 
kaut arī respektē deputātu tiesības un vairākuma vēlmi.

 Interviju lasiet 4. lpp.

Krimuldas novada domes priekšsēdētājam Mārtiņam Ozo-
liņam, iepriekš esot Krimuldas novada domes priekšsēdētāja 
vietnieka amatā, līdz ar labajiem Jura Salmiņa darbiem, tomēr 
nebija pieņemams viņa nedemokrātiskais vadības stils.

Interviju lasiet 5. lpp.
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Krimuldas novada domes deputātu ārkārtas sēdē 26.augustā
Piedalās visi deputāti. Darba kārtība:

1. Par Krimuldas novada domes priekšsēdētāja Jura Salmiņa 
atbrīvošanu no ieņemamā amata

 Saņemts Krimuldas novada domes deputātu Mārtiņa Ozoliņa, 
Ances Pētersones, Jāņa Eisaka, Māra Eisaka un Viestura Liepi-
ņa  26.08.2011. iesniegums ar ierosinājumu atbrīvot J.Salmiņu no 
Krimuldas novada domes priekšsēdētāja pienākumu pildīšanas, 
pamatojoties uz to, ka 
• Krimuldas novada domes deputātiem apzināti netiek sniegta vai 

tiek sniegta sagrozīta informācija, kas nepieciešama nozīmīgu 
lēmumu pieņemšanā, 

• uzskata, ka apzināti netiek ievēroti domes lēmumi, 
• netiek savlaicīgi risinātas problēmas, kā rezultātā pašreizējā do-

mes priekšsēdētāja darbība ievērojami kavē novada attīstību. To 
pierāda arī pastāvošās problēmas PII ,,Krimulda" rekonstrukci-
jas projekta gaitā, kad laicīgi nav uzsākts darbs pie līguma aptu-

rēšanas, projekts ir ievilcies, rezultātu nav, ir apdraudēta projekta 
sekmīga īstenošana un finanšu līdzekļu efektīva izlietošana.

Lai balsotu par iesniegto lēmuma projektu, aizklātā balsošanā, pie-
dalās visi 15 deputāti. No iesniegtajiem biļeteniem 14 atzīti par de-
rīgiem, viens biļetens atzīts par nederīgu.
Aizklāti balsojot, ar 8 balsīm par, 6 balsīm pret DOME NOLEMJ:
atbrīvot Juri Salmiņu no domes priekšsēdētāja amata.

2. Par Krimuldas novada domes priekšsēdētāja vēlēšanām
 Deputāte Ance Pētersone ierosina par jauno domes priekšsēdētāju 

ievēlēt Mārtiņu Ozoliņu.
 Deputāts Jānis Krieviņš ierosina par domes priekšsēdētāju ievēlēt 

Juri Salmiņu.
Aizklātā balsošanā kastē ir 15 balsošanas biļeteni. Nederīgu nav.
Aizklāti balsojot ar 8 balsīm par, 7 balsīm pret, DOME NOLEMJ:
par Krimuldas novada domes priekšsēdētāju ievēlēt Mārtiņu 
Ozoliņu.

11.Saeimas vēlēšanas
Centrālā vēlēšanu komisija, pamatojoties uz 23.jūlija tautas no-

balsošanas par 10.Saeimas atlaišanu rezultātiem, ir noteikusi, ka 
2011.g. 17.septembrī notiks 11.Saeimas vēlēšanas.

Tiesības piedalīties 11.Saeimas vēlēšanās ir visiem balsstiesīga-
jiem Latvijas pilsoņiem, kuri vēlēšanu dienā būs sasnieguši 18 gadu 
vecumu. Lai nobalsotu, nepieciešama derīga Latvijas pilsoņa pase.

Vēlēšanu dienā vēlēšanu iecirkņi vēlētājiem būs atvērti no 
pulksten 7.00 līdz 20.00, un saskaņā ar 08.09.2011. grozījumiem 
Saeimas vēlēšanu likumā, viens vēlēšanu iecirknis strādās līdz 
plkst. 22.00.  Saeimas vēlēšanās netiek lietots vēlētāju reģistrs, tā-
pēc vēlētāji balsošanai var izvēlēties jebkuru vēlēšanu iecirkni pēc 
izvēles. Lai nodrošinātu, ka katram vēlētājam ir tikai viena balss, 
vēlētāja pasē tiks izdarīta atzīme par dalību vēlēšanās. 

Krimuldas novadā ir izveidoti un vēlēšanu dienā darbosies 
3 vēlēšanu iecirkņi: 
• iecirknis Nr. 783 Raganā – Krimuldas Tautas namā, no 

plkst. 7.00 līdz plkst. 20.00;
• iecirknis Nr. 784 Inciemā – pirmskolas izglītības iestādē „Ezer-

ciems”, no plkst. 7.00 līdz plkst. 22.00;
• iecirknis Nr. 614 Lēdurgā – Lēdurgas Kultūras namā, no 

plkst. 7.00 līdz plkst. 20.00.
Vēlēšanu iecirkņi sāks strādāt jau desmit dienas pirms vēlēšanām- 

sākot ar 7.septembri. No 7.septembra līdz 16.septembrim iecirkņos 
varēs iepazīties ar balsošanas kārtību, priekšvēlēšanu programmām, 
deputātu kandidātu sarakstiem, ziņām par deputātu kandidātiem, kā 
arī vēlētājiem, kuri veselības stāvokļa dēļ nevarēs nobalsot vēlēšanu 
iecirknī, būs iespēja pieteikt balsošanu savā atrašanās vietā.  Balso-
šanai vēlētāja atrašanās vietā jāpiesakās, iesniedzot attiecīgu iesnie-
gumu tuvākajā vēlēšanu iecirknī. Iespēju nobalsot vēlētāja atrašanās 
vietā drīkst izmantot arī šo vēlētāju kopēji. Vēlēšanu iecirkņos var 
saņemt iesniegumu veidlapas balsošanai savā atrašanās vietā, taču 
iesniegumu var uzrakstīt arī mājās, norādot savu vārdu, uzvārdu, 
personas kodu, iemeslu, kādēļ nav iespējams balsot vēlēšanu iecir-
knī, un adresi, kur jāierodas vēlēšanu komisijai vēlēšanu dienā. Vē-
lams norādīt arī tālruņa numuru un mājas ārdurvju kodu, ja tāds ir. 
Jaunums ir iespēja iesniegumu iesniegt elektroniski, taču tam jābūt 
parakstītam ar drošu elektronisko parakstu. Vēlētāja vietā iesnie-
gumu var rakstīt arī viņa pilnvarotā persona. Iesniegumu uz tuvāko 
vēlēšanu iecirkni var nogādāt jebkurš, kuram vēlētājs to ir uzticējis, 
piemēram, radinieks, draugs, kaimiņš, sociālais darbinieks. Šī uz-
ticības persona iesniegumu vēlētāja vārdā var aizpildīt arī uz vietas 
iecirknī. Iesniegumu vēlēšanu iecirknī drīkst nogādāt arī vēlēšanu 
dienā, 17.septembrī. Tomēr šajā gadījumā jāņem vērā, ka vēlēšanu 
komisijai obligāti jāizpilda tie iesniegumi, ko tā ir saņēmusi līdz 
plkst.12.00. Pēc plkst.12.00 saņemtie iesniegumi ir izpildāmi, ja vē-
lēšanu iecirkņa komisijas darbiniekiem ir iespējams ierasties vēlētā-

ja atrašanās vietā līdz vēlēšanu iecirkņa slēgšanai, plkst.20.00.
Balsošanas kārtība vēlētāja atrašanās vietā ir tāda pati kā vēlēša-

nu iecirknī. Balsojot jānodrošina aizklātums, kā arī nav pieļaujama 
aģitācija. Ar vēlētāja atļauju balsošanu dzīvesvietā drīkst novērot arī 
partiju, partiju apvienību pilnvarotie novērotāji. 

Pirms tautas nobalsošanas (no 7.septembra līdz  16.septem-
brim) iecirkņi darbosies:
Iecirkņa 

Nr.
Atrašanās 

vieta Darba laiks Tālrunis

Nr. 783 Krimuldas 
Tautas namā

Pirmdienās, 
otrdienās, 
trešdienās

no plkst. 14.00 līdz 18.00

67976863ceturtdienās, 
piektdienās,
sestdienās, 
svētdienās

no plkst. 9.00 līdz 13.00

Nr. 784

Inciema Izglītī-
bas, kultūras un 
tūrisma centrā 
(bijušajās pasta 
telpās Inciema 
ūdenstornī)

Pirmdienās, 
otrdienās, 
trešdienās 

no plkst. 14.00 līdz 18.00

20286721ceturtdienās, 
piektdienās, 
sestdienās, 
svētdienās

no plkst. 9.00 līdz 13.00

Nr.614
Lēdurgas pa-
gasta pārvaldes 
telpās

Pirmdienās, 
ceturtdienās no plkst. 14.00 līdz 18.00

64023083
otrdienās, 
trešdienās, 
piektdienās, 
sestdienās, 
svētdienās

no plkst. 9.00 līdz 13.00

11.Saeimā no Rīgas vēlēšanu apgabala ir jāievēl 30 deputāti, no 
Vidzemes vēlēšanu apgabala– 27, no Latgales vēlēšanu apgabala– 
15, no Zemgales vēlēšanu apgabala– 15 un no Kurzemes vēlēšanu 
apgabala- 13 deputāti.

Informācija par vēlēšanu iecirkņu atrašanās vietu un darba laiku 
pieejama arī Krimuldas novada mājaslapā www.krimulda.lv. Infor-
mācija un veidlapu paraugi pieejami Centrālās vēlēšanu komisijas 
mājaslapā www.cvk.lv. Centrālās vēlēšanu komisijas diennakts uz-
ziņu tālrunis par 11.Saeimas vēlēšanām– 67049999.

Krimuldas novada vēlēšanu komisijas priekšsēdētāja Aija Zvidri-
ņa, tālr. 64064468.

Ziņas labojums
Krimuldas novada domes deputātu sēdē 29.07. pieņemts:

„Sakarā ar iesniegto darbu neatbilstību 25.03.2011. nolikumam 
„Konkurss Krimuldas novada ģerboņa skiču izstrāde”, pagarināt/
nepagarināt novada ģerboņa skiču konkursu, veicot/neveicot iz-
maiņas konkursa nolikumā” netiek pieņemts.”
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Aktualitātes lauku 
uzņēmējiem

PII „Ezerciems” notiks siltumtrases nomaiņa

Tuvojas apkures sezona

 Lauku atbalsta dienests turpina projektu iesniegumu pieņemšanu 
atbalsta pasākumam „Lauksaimniecības produktu pievienotās 
vērtības radīšana” mājražotājiem līdz 2011.g. 29.decembrim. 
Projekta iesniegumu var iesniegt tikai juridiskas personas.
 ZM paredz lauksaimniekiem palielināt apgrozāmo līdzekļu aiz-
devumu apjomu, kā arī pagarināt programmu darbību līdz 2013.g. 
31.decembrim. Palielināta aizdevumu termiņš no viena gada līdz 
diviem gadiem.
 Aicinu biškopējus līdz 20. septembrim pieteikties preparāta 
iegādei varrozes ierobežošanai. Zvanīt Inārai, mob.t. 29662384. 
Bišu saimēm jābūt reģistrētām LBB vai datu centrā.

Lauksaimniecības koordinatore
 Ināra Krasovska

Cienījamie Krimuldas pagasta ciema-
tu Ragana un Sunīši iedzīvotāji! Lai kā 
mums tas visiem nepatiktu, ziemas pe-
riods nav aiz kalniem .

Tāpēc: pirmkārt, izlasot šo rakstu, katrs 
dzīvokļa saimnieks vai iedzīvotājs nopietni 
pārdomājiet par to vai esat palicis parādā 
par iepriekš jau saņemto siltumu un pārē-
jiem komunāliem pakalpojumiem no ,,En-
talpija-2”. Ja tas tā ir, cenšaties pēc savām 
iespējām, maksimāli samazināt parādu 
summu, kura Jums redzama piegādātajos 
ikmēneša rēķinos. Ja vēlaties precizēt mu-
tiski, cik esat palicis parādā par komunā-
lajiem pakalpojumiem, tai skaitā siltumu, 
lūdzu nekavējaties, zvaniet SIA ,,Entalpi-
ja,, pa tālr. 67978442 katru darbdienu 
no 8.30 līdz 17.00. Kopējā parādu summa 
par Jums sniegtajiem komunālajiem pakal-

pojumiem ir ļoti liela un tas var apdraudēt 
apkures sezonas sākšanu. Apkures pieslēg-
šana patreizējā situācijā, sākoties auksta-
jam periodam, pirmkārt, notiks tām daudz-
dzīvokļu mājām, kuru dzīvokļiem nav vai 
ir vismazākie parādi par jau saņemtajiem 
komunālajiem pakalpojumiem.

Otrkārt: Pārliecinieties par sava dzīvok-
ļa gatavību jaunajai apkures sezonai. Svarī-
gi lai ir kārtībā radiatori un nav noplūdes. Ja 
esat ieplānojuši savā dzīvoklī pārbūvēt ap-
kures sistēmu vai mainīt radiatorus, pastei-
dzieties to izdarīt, jo līdz apkures sezonas 
uzsākšanai laika nav atlicis daudz. 

Vēlreiz atgādinām, ka par katru šādu 
pārbūvi pirms tās sākšanas, obligāti ir 
jāpaziņo pagasta komunāluzņēmumam 
SIA,,Entalpija-2”, lai mēs varētu sniegt 
Jums informāciju, kā pareizi pārbūvēt sava 

dzīvokļa iekšējo apkures sistēmu, lai tas 
netraucētu arī kaimiņam saņemt siltumu. 
Iekšējo apkures komunikāciju pārbūves ne-
saskaņošanas gadījumā ar SIA,,Entalpija-2,, 
un kopējā mājas apkures traucējumu gadīju-
mā ,,Entalpija-2 ,, atbildību neuzņemas. Šai 
sakarā kaimiņu savstarpējās problēmas sais-
tītas ar apkures kvalitāti jārisina savstarpēji 
pašiem. Tas pats attiecas arī uz atslēgšanos 
no kopējās apkures sistēmas, ja tas ir ieplā-
nots, pasteidzieties. Pēc iepriekšējo gadu 
pieredzes apkures sistēmas pilnīga uzpildī-
šana sāksies no 5.oktobra līdz 10.oktobrim 
un, skatoties no āra gaisa vidējās temperatū-
ras, apkure varētu sākties laikā no 15.oktob-
ra līdz 20.oktobrim, bet ievērojot iepriekšē-
jos nosacījumus.

SIA ,,Entalpija-2”, valdes loceklis
 Aivars Erdmanis

Pie pirmskolas izglītības iestādes 
„Ezerciems” notikuši priekšdarbi siltum-
trases pārbūvei. 

Jau iepriekšējā apkures sezonā siltum-
trases vietā bija novērojami siltuma zu-
dumi. Ziemā trases vietā kusa sniegs. Sil-
tumtrases kopējais garums līdz Inciema 
ūdenstornim, kuru arī apkurina gāzes ap-

kures katls no PII „Ezerciems”, ir 96 met-
ri. Nozīmīgs siltumzudumu rādītājs ir arī 
temperatūras starpība, kāda tiek padota 
no gāzes apkures katla pie PII (~60 grādi) 
un, kāda tā nonāk līdz Inciema ūdenstor-
nim (~30-40 grādi). Atsedzot siltumtra-
ses caurules, varēja redzēt, ka tās vietām 
ir stipri bojātas. Tātad tas bija tikai laika 

jautājums, lai siltumtrase izietu no ierin-
das pat apkures sezonā.

PII „Ezerciems” pārstāvis Didzis Ābele 
pastāstīja, ka šobrīd priekšdarbi jau veik-
ti. Kur iespējams, ir atrakta un izņemta 
siltumpadeves caurule. Atrasta un izrakta 
bedre siltumtrases posmam, kas tieši ieiet 
Inciema ūdenstornī. Izrakto bedru dziļums 
ir gandrīz 1,5 metru, norobežojumi ir uzlik-
ti, bet tā kā tā atrodas pie ieejas ēkā, tomēr 
iedzīvotājiem jābūt uzmanīgiem. Lūgums 
pieciest neērtības. 

Šobrīd notiek konkurss par to, kura no 
būvfirmām paveiks svarīgāko darbu - sil-
tumtrases nomaiņu. Nomainītā siltumtrase 
radītu taupību gan gāzes patēriņa ziņā, gan 
siltuma ziņā - būtu jūtams uzlabojums In-
ciema ūdenstorņa ēkā, kur atrodas aptieka 
„Vitamīns”, SIA „Entalpija-2” komunālo 
maksājumu kase Inciemā, rakstniekam 
A.Eglītim veltītais Inciema tūrisma, izglī-
tības un kultūras centrs u.c..

Plānots siltumtrases nomaiņas darbus 
pabeigt līdz apkures sezonas uzsākšanai. 
Taču, ja nepagūs to izdarīt, tad bērnudārzu 
varēs sākt kurināt ar malkas krāsni, kas ir 
saglabāta.

PII „Ezerciems” pārstāvis Didzis Ābele rāda paveikto – atrakto un iztīrīto siltumtrasi. 
Viņš arī aicina tuvējo māju iedzīvotājus, vecākus pārrunāt ar bērniem, lai viņi šeit nenāktu rotaļā-
ties, jo tas ir bīstami un jauc paveiktos darbus 
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Ar pārliecību par paveikto
Uz jautājumiem atbild Krimuldas no-

vada domes atstādinātais priekšsēdē-
tājs Juris Salmiņš.

Kā vērtējat notikušo, kad ar nelielu 
balsu pārsvaru, tomēr tikāt atbrīvots no 
amata?

Es to respektēju, jo notika deputātu bal-
sojums, un deputātiem ir šādas tiesības, 
kuras tie arī izmantoja. Viss ir noticis, un 
notikušo lai vērtē novada iedzīvotāji, vēlē-
tāji. Manuprāt, pārvēlēšanas notika steigā. 
Ir nepieciešama tomēr lielāka atklātība 
pirms ļoti svarīgu lēmumu pieņemšanas. 
Mēs visi esam sabiedrības ievēlēti, un 
tās uzticību mēs vai nu baudām, vai ne-
baudām. Tas tomēr ir svarīgi. Dažs man 
kā priekšsēdētājam pārmet pārmēru lielu 
cilvēciskumu, cits, pretēji, pārmet auto-
ritatīvu vadības stilu. Vadītājam ir jādara 
savs darbs un bieži vien lēmumi jāpieņem 
nekavējoties. Deputātiem pašiem ir jābūt 
aktīviem, jāinteresējas par pašvaldībā no-
tiekošo, pārējais ir pieņemts lēmumos, kur 
to visu var uzzināt. 

Dzirdu pārmetumus par PII „Krimulda” 
paplašināšanas būvniecību. Līgums tika 
noslēgts, un par iespējamām problēmām 
brīdināja jau šī procesa gaitā. Deputātu 
domē tika pieņemts arī lēmums par zemas 
enerģijas ēkas būvi. Jāiet šodienai līdzi, 
nevar dzīvot vakardienā. Ceru, ka tas rea-
lizēsies – tiks uzbūvēta moderna ēka ar 
zemu enerģijas patēriņu. Nav jābaidās no 
grūtībām un sarežģījumiem, ir jābūt mērķ-
tiecībai. Ir personas, uzraugi, kas tam seko, 
kuriem par to ir jārūpējas. Reālu iemeslu 
manai atstādināšanai es diemžēl nesaska-
tu, bet vēlreiz atkārtoju, ka deputātiem ir 
tiesības izvēlēties citu priekšsēdētāju, kā to 
viņi arī izdarīja.

Jāsaka paldies visiem iedzīvotājiem, 
vēlētājiem, domes darbiniekiem, iestāžu 
vadītājiem un to darbiniekiem, ar kuriem 
man bija tā iespēja un gods sastrādāties 
turpat 22 gadus. Darīt labus darbus un 
veidot šo sabiedrību labāku, – tāds ir bijis 
mana darba mērķis. Katrs reizēm kļūdās, 
bet es savā darbā tomēr būtiskas kļūdas ne-
saskatu. Esmu lepns un pārliecināts par pa-
veikto. Savā darbā vienmēr esmu vadījies 
pēc godaprāta, iedziļinoties tā jēgā. Varbūt 
kādreiz lēmumi tika pieņemti ne gluži pēc 
normatīvajiem aktiem, ja tie bijuši pretrunā 
ar manu sirdsapziņu un nāktu par sliktu ie-
dzīvotājiem. Priekšsēdētājam reizēm jāuz-
ņemas arī tāds risks. Nevari būt pilnīgi tīrs, 
bet tu zini, kāpēc tu to dari. Un pirmkārt 
jādara tā, lai neciestu iedzīvotāji, iestādes. 

Esmu uzklausījusi daudzus jūsu at-
balstītājus, saņemta ir arī vēstule e-pas-
tā, kurā atbalstītāji pauduši sašutumu 
par deputātu rīcību…

Sākot strādāt šajā sasaukumā, cits citam 
apliecinājām, lai nu kurš ir ievēlēts, bet 

strādāsim kopīgi. Diemžēl priekšsēdētā-
ja darbā nācās sastapties ar dažu saraks-
tu pārstāvju vēlmi apmelot, sūtīt dažādus 
ziņojumus par deputātiem, vārdu sakot – 
pietiekami daudz mums nācās skaidroties, 
protams, neko pierādīt nevarēja. Es divko-
sību neatzīstu.

Katrā notikumā ir gan sliktā, gan labā 
puse…

Labā puse: notikušais liek cilvēkiem 
aizdomāties par esošo situāciju, pavērtēt, 
kas ir kas, kam var uzticēties, kam nevar. 
Ja pēc pārvēlēšanām sekos pašvaldības 
uzplaukums, tad viss ir kārtībā. Ja ies uz 
slikto pusi, tad tas gan nebūtu tas labākais 
variants, jo iedzīvotājiem nevajadzētu ciest 
dažu personu nesaskaņotas rīcības dēļ, vai 
kaut ko zaudēt tāpēc, ka pastāv domstarpī-
bas deputātu viedokļos. 

Visi 22 gadi ir parādījuši, ka mēs pašval-
dībā esam spējuši iziet cauri dažādām grū-
tībām. Sākot ar lielajām pārmaiņām 90.ga-
dos, kad notika visu funkciju pārņemšana, 
bija jārisina apkures problēmas, zemes da-
līšana īpašuma formu maiņai – tam visam 
esam izgājuši cauri. Finansiāli pašvaldība 
vienmēr ir bijusi stabila, bez kādiem būtis-
kiem pārkāpumiem, tādi nav konstatēti arī 
nekādās kontrolēs. Gribu teikt, ka šobrīd, 
amatu atstājot, pašvaldība ir finansiāli labā 
stāvoklī, lai prot to izmantot. 

Vai savā priekšsēdētāja darbībā būtu 
darījis kaut ko citādi?

Gribu teikt, ka man vienmēr pirmajā 
vietā ir bijis apmeklētājs. Esmu spējis pār-
kāpt pāri nepatikai, neturot ļaunu prātu uz 
tiem, kas savas negācijas ir atstājuši manā 
kabinetā. Vai es būtu kaut ko citādāk da-
rījis? Protams, vērtējot padarīto no šodie-
nas situācijas, varbūt, ka būtu. Bet vienmēr 
lēmums tika pieņemts tai laikā, kāds bija 
maksimāli iespējamais. Visam bija savs 
pamatojums, jo par to jau lēma. Vienmēr 
esmu teicis, ka vislielākais atbalsts ir jā-
sniedz tiem, kas paši nevar par sevi rūpē-
ties – bērniem un veciem cilvēkiem. Pieau-
gušajam darbaspējas vecumā, ja viņš nav 
slims un nav invalīds, ir pašam kaut kas 
jādara.

Šodien jebkuram apmeklētājam, iedzī-
votājam varu paskatīties acīs ar pilnīgu at-
bildības sajūtu un man nav jākaunas.

Kas bija visgrūtākais priekšsēdētāja 
amatā?

Pašvaldība risina radušās problēmas, ko 
tā var risināt, savu funkciju ietvaros. Pa-
rasti tā ir pareiza finanšu sadale, sasāpēju-
šo jautājumu risināšana. 

Negribu teikt, ka tas ir grūti, bet tas ir 
amata pienākumos, tas ir jādara un jārisi-
na, galvenais ir neatlikt. Nav jākautrējas 
nekaunīgiem cilvēkiem pateikt acīs, ka 
viņi no pašvaldības vēlas vairāk kā citi. 
Nekad neesmu centies nevienam sevišķi 
izdabāt. Nekad neesmu pieņēmis nevienu 

lēmumu, lai kaitētu kādai personai. Mani 
arī nav mēģinājuši piekukuļot,– esmu brīvs 
no šādām lietām. 

22 gadi priekšsēdētāja amatā- ar kā-
dām sajūtām atskatāties?

Ar lepnumu un gandarījumu, ka man 
ir bijusi iespēja būt tai vietā, kur izšķiras 
daudzu cilvēku likteņi, viņu dzīves apstāk-
ļi un vēlmes, izglītības attīstība, kultūras 
dzīve, visas saimnieciskās lietas. 

Augsti vērtēju Krimuldas pagasta ie-
dzīvotājus, viņi ir prasīgi, grib dzīvot la-
bos apstākļos. Šo sajūtu un vēlmi nevajag 
zaudēt. Gandarījums, ka esam saglabājuši 
Krimuldas novadu, kas dod iespēju pašiem 
lemt vairāk par savu dzīvi, nekā, ja mēs 
būtu iekļauti kādas pilsētas novadā. 

Esmu gandarīts arī par Lēdurgas ļaudīm, 
kas ir atsaucīgi un saprotoši, strādīgi, ar 
labām kultūras dzīves tradīcijām, kurās 
vietām viņi ir pat spēcīgāki. Lēdurgas pa-
gastam bija mazākas finansiālas iespējas. 
Apvienošanās ar Krimuldu finansiāli lē-
durdziešiem bija ieguvums, bet tāds jau 
valstiski bija teritoriālās reformas mērķis. 
Kāds noteikti arī kaut ko zaudēja. Kaut ko 
zaudēja arī Krimuldas pagasts, bet kopumā 
uzskatu, ka tas bija vienīgais pareizais ceļš, 
ko mēs izvelējāmies un izcīnījām. 

Pats nosaukums – pašvaldība– liek seci-
nāt, ka ir lietas, kur pašiem ir jāizlemj, ko 
tad darīt un kā, jo uz vietas tas vislabāk ir 
redzams un jūtams, protams, noteikti iz-
mantojot iedzīvotāju atbalstu. 

Kā rīkosieties turpmāk deputātu pa-
domē?

Atvaļinājums beigsies 18. septembrī. 
Tad, atbilstoši likumam, divu nedēļu laikā 
jānodod lietas jaunajam novada priekš-
sēdētājam un ir jāizvērtē mana turpmākā 
rīcība. Pagaidām palieku kā deputāts, līdz 
nākamām vēlēšanām arī nav tālu. Varbūt 
būs jāpaņem kāds atpūtas brīdis, lai uz 
notiekošo varu apskatīties it kā no malas. 
Negribu arī traucēt esošajiem deputātiem 
strādāt. Jāstrādā katram pašam un ir jāuzti-
cas citiem. Šādā darbā bez savstarpējas uz-
ticēšanās nevar, jo tad tas vairs nav darbs. 
Katram ir jāsaprot sava loma – deputātam 
un domes priekšsēdētājam, darbiniekam. 
Tas nenozīmē, ka nav jākontrolē – ir, taču 
to var izdarīt dažādām metodēm. 

Priecāšos par katru panākumu, kas Kri-
muldas novadā būs. Esmu bijis krimuldie-
tis un tāds arī palikšu. 

Kāds ir jūsu novēlējums jaunajam do-
mes priekšsēdētājam?

Lai ir objektīvs, lai cenšas realizēt tos 
pieņemtos lēmumus, kas līdz šim ir pie-
ņemti. Izvērtēt, nestrēbt karstu, desmit rei-
zes nomērīt un tad griezt! Lai ir godīgs un 
atklāts un kalpo iedzīvotājiem, lai izdodas, 
lai veicās darbos, lai veidojas saskaņa ar 
iedzīvotājiem! 

Atvērumu sagatavoja Ināra Miškina
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Viss notiek uz labu!
Uz jautājumiem atbild Krimuldas no-

vada domes priekšsēdētājs Mārtiņš 
Ozoliņš.

Kā nonācāt līdz lēmuma projektam at-
laist novada domes iepriekšējo priekšsē-
dētāju?

Šis lēmums nebija sasteigts, tas veidojās 
šo divu gadu laikā. Jau pagājušā gadā, aiz-
vietojot iepriekšējo priekšsēdētāju atvaļinā-
juma laikā, mums radās nopietnas domstar-
pības par domes darba atklātību un caurspī-
dīgumu. Ir nepieņemami balstīt savu darbī-
bu uz pārliecības, ka atsevišķiem deputātiem 
trūkst izpratnes par sarežģītām lietām un it 
kā tādēļ viņiem viss nebūtu jāzina. Tā ne-
drīkst! Ir jāuzticas cilvēkiem un jāsaprot, ka 
par katru deputātu ir balsojuši mūsu novada 
iedzīvotāji, tātad tikai kolektīvs lēmums, 
kurš balstīts uz patiesu informāciju, var pil-
nībā reprezentēt mūsu novada iedzīvotāju 
gribu. Informācijas slēpšana un sagrozīšana 
nokauj uzticību. Diemžēl tā. Tā tas ir visiem 
cilvēkiem, tajā skaitā arī deputātiem. Būtu 
jāaizdomājas, kā var izveidoties situācija, 
kurā trīs no pieciem deputātiem, kuri pie-
prasīja priekšsēdētāja demisiju, ir no viena 
vēlēšanu saraksta ar priekšsēdētāju! Ticiet 
man, tā nenotiek vienkārši tāpat, tam ir no-
pietni iemesli. 

Bērnudārza būvniecība, jeb patiesībā ne-
būvniecība, bija trekns punkts uz „i”. Bēr-
nudārzam bija jābūt ne tikai pabeigtam, bet 
arī nodotam ekspluatācijā jau 2011. g. 27. jū-
lijā. Trīs nedēļas pēc šī termiņa bija apgūti 
15,37% no projekta kopējā apjoma. Visiem 
ir saprotams, ka būvniecība bez aizķeršanās 
ir grūti iedomājama, bet nav saprotams, kā 
var pieļaut tādu situāciju, ka, tuvojoties ap-
kures sezonai, domei ar zobiem un nagiem 
jācīnās, lai tiktu pie pieslēgta apkures katla 
un neliela jumtiņa virs tā! Par pabeigtu kat-
lu māju varam nesapņot. Par bērnudārzu ne-
maz nerunājot. Šobrīd nav iespējas apsildīt 
ne bērnudārzu, ne tautas namu. 

Ja jau reiz runājam, tad atklāti. Patiesā si-
tuācija ir tāda, ka 2010. g. 22. septembrī no-
slēdzām līgumu ar SIA „CB” par PII „Kri-

mulda” rekonstrukciju, līguma summa 
770 724, 44 LVL. Būvnieks jau no paša 
sākuma sāka kavēt darbu izpildes termiņus. 
Uz 2011. g. 1. janvāri no aptuveni 152 tūk-
stošiem bija apgūti tikai 26 tūkstoši LVL. 
Tā vietā, lai pārtrauktu līgumu, saņemtu 
līguma nodrošinājumu 77 072,44 LVL un, 
izsludinot jaunu publisko iepirkumu, tiktu 
pie būvuzņēmēja, kas grib ne tikai saņemt 
naudu, bet arī strādāt, dome sāka izdarīt un 
saskaņot ar būvuzņēmēju izmaiņas esošajā 
projektā, lai it kā sagatavotu to projektam 
„Zema enerģijas patēriņa ēka”. Faktiskā si-
tuācija gan ir stipri atšķirīga, jo ar šīm iz-
maiņām tika izmainīti gan ēkas pamati, gan 
grīdas, gan jumts. Sākotnējā projektā bija 
paredzēts būvēt viscaur stiklotu ovālu pie-
būvi dīķa malā, kas būtu savienota ar jauno 
korpusu. Tā būtu darbnīca, kurā bērni mā-
cītos lipināt, krāsot, zīmēt un saprast visu 
skaisto. Tā, protams, kilovatstundu vārdā 
tika „nogriezta” un pamatu sagatavēm uz-
stumta smilts. Es nezinu, ar kādām kilo-
vatstundām bija domāts aizstāt zaudējumu 
bērnu estētiskajā pasaulē. 

Faktiski dome bez publiskā iepirkuma jau 
ir sākusi realizēt siltināšanas projektu, kura 
līgumsumma ir 607 270, 51 LVL, iesniedzot 
būvuzņēmējam vajadzīgās izmaiņas gan 
tāmjēs, gan rasējumos. Jau aprīlī būvsapul-
ces protokolā ir fiksēts, ka pasūtītāja piepra-
sītās izmaiņas būtiski kavē darbu izpildes 
termiņus. Šāda, es gribētu teikt bezatbildī-
ga, rīcība ir nostādījusi domi neapskauža-
mā ķīlnieka lomā. Būvuzņēmējs, realizējot 
pieprasītās izmaiņas, ir sapratis, ka viņš jau 
realizē siltināšanas projektu, un tagad ir 
pārsteigts, ka nekādas naudas bez publiskā 
iepirkuma nebūs. Lieki piebilst, ka, veicot 
šāda veida izmaiņas, mēs uzspļaujam PII 
„Krimulda” rekonstrukcijas publiskajam ie-
pirkuma rezultātam. 

Tātad, jūsuprāt, šajā situācijā ar rājie-
nu vai aizrādījumu priekšsēdētājam ne-
varēja iztikt?

Dzīvē ir tādi brīži, kad ir jāpieņem arī 
smagi lēmumi. Diemžēl, bet tieši tā tas bija 
šoreiz. Lai domes darbu padarītu caurspīdī-
gu un demokrātisku, lai nodokļu maksātāju 
naudu izlietotu efektīvi, visiem saprotami 
un pieņemami, lai vārds „pašvaldība” nozī-
mētu to ko tas nozīmē – pašpārvalde, cita 
ceļa nebija. 

Domes priekšsēdētāja atstādināšana bija 
smags lēmums ne tikai man, bet arī pārē-
jiem deputātiem, kas balsoja „par”. Nedrīkst 
runāt vienu un darīt otru, nedrīkst sev neiz-
devīgu lēmumu projektu „iemarinēt” komi-
tejās, neļaujot par tiem balsot domes sēdē. 
Tā nav, ka balsojums tiek izgāzts, ja vairā-
kums balso pret – lēmums vienkārši netiek 
pieņemts. 

Katrā notikumā ir gan pozitīvās, gan 
negatīvās puses. Kā tas ir šajā gadījumā?

Šādi brīži ir smagi, ļoti… Es saprotu, ka 

arī novada iedzīvotājiem tas ir sagādājis gan 
satraukumu, gan dusmas, gan cerības, gan 
pārmaiņu gaidas. Es teiktu tā – viss, kas no-
tiek, notiek uz labu. Nekas, kas ir labs izlo-
lots un radīts, netiks lauzts. Neviens netiks 
aizmirsts – nedz bērni, nedz vecāka gadu 
gājuma cilvēki, nedz skolotāji, nedz sportis-
ti, nedz pārējie novada iedzīvotāji. Ļoti prie-
cē tas, ka šajā grūtajā brīdī mēs sapratām, 
ka mēs nedalāmies ne pēc partejiskās pie-
derības, ne pēc pagasta, no kura nākam, bet 
gan pēc domāšanas, pēc pārliecības. Un tas 
ir pareizi, jo vienmēr kāds būs no Raganas, 
kāds no Lēdurgas, kāds no Inciema, kāds no 
Sunīšiem, bet visi mēs esam no Krimuldas 
novada.

Kādas bija pirmās nedēļas šajā amata 
vietā?

Teikšu godīgi – ļoti grūtas. Lielu papildus 
slodzi rada problēmas ar SIA „CB” bērnu-
dārza būvniecībā. Nekas, gan tiksim galā. 
Pārliecinājos, ka ir lietas, kas ir labas un 
strādā tiešām labi, bet ir arī tādas, kas jāmai-
na uz labu. Es ļoti centīšos, lai dome būtu tā 
vieta, kur katram novada iedzīvotājam būtu 
prieks ienākt, lai katrs novada iedzīvotājs 
redzētu, ka visa naudiņa ar ko rīkojas dome, 
tiek ieguldīta iedzīvotāju labā.

Jūsu skatījumā, kuras ir svarīgākās no-
zares pašvaldībā?

Ir nozares, kuru nozīmīgums izriet no 
pašvaldības sūtības – izglītība, sociālā pa-
līdzība, kultūra, sporta dzīve, novada attīs-
tības plānošana. Svarīga ir katra nozare un 
visas tās jācenšas virzīt atbilstoši iedzīvotā-
ju interesēm. 

Manuprāt, mums ļoti pietrūkst novada 
attīstības plānošanas. Nav runa par vīzijas 
izstrādāšanu, bet gan par konkrētas stratē-
ģijas izstrādāšanu, lai mēs neapstātos, un lai 
nenāktos ārdīt to, kas jau radīts. Gribētos 
vairāk iesaistīt novada iedzīvotājus pašval-
dības darbā, lai mēs visi varētu strādāt sava 
novada labā. 

Kā vērtējat Krimuldas novada veido-
šanās procesu - ir pagājuši divi gadi kopš 
pagastu apvienošanas?

Iesākumā negāja viegli, jo katrs no mums 
bija pieradis dzīvot par sevi. Manuprāt, 
dzīve ir iegājusi sliedēs un iedzīvotājiem ir 
izveidojusies piederības sajūta savam nova-
dam. Un ir ļoti labi, ja cilvēks ir savas sētas, 
sava ciema, sava pagasta un arī sava novada 
patriots. Pudu sāls vēl kopā apēduši neesam, 
bet puspudu gan.

Ko jūs gribētu teikt pašvaldības iedzī-
votājiem sarunas noslēgumā?

Mīļie Krimuldas novada iedzīvotāji, dzī-
vē ne vienmēr iet viegli. Ir reizes, kad šķiet, 
ka nu tiešām ir traki, bet tad viss atkal ieiet 
savās sliedēs. Arī upes tecējums pēc krācēm 
un strauja līkuma nomierinās un rit tālāk. 

Vēlu jums visiem būt drosmīgiem, atklā-
tiem, jaukiem un darbīgiem! Saulainu un 
siltu rudeni! 
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Jauno mācību gadu uzsākot

Apspriešanai sagatavots Ministru kabineta (MK) noteikumu projekts 
„Gaujas Nacionālā parka individuālie aizsardzības un 

izmantošanas noteikumi”

Ir sācies jaunais mācību gads un es 
vēlu visiem apzināties, ka nav uz pasaules 
lielākas bagātības kā zināšanas. Pedago-
gu uzdevums ir iemācīt kā tikt pie šīs ba-
gātības, jo gudri un izglītoti jaunieši tā būs 
mūsu rītdiena. 

Izglītības sistēmā notiek daudz pārmaiņu, 
bet galvenais pozitīvais ir pāreja no sausiem 
faktiem, iekaltiem likumiem uz praktisku šo 
zināšanu un faktu izmantošanu. 

IZM ministrs R. Broks savā apsveikumā 
atgādināja: „Valsts var dot tikai vadlīnijas, 
tāpēc patiess gandarījums par visiem izglītī-
bas procesā iesaistītajiem, kuri ikvienu ideju 
spēj attīstīt prasmīgi, radoši un mērķtiecīgi, 
ņemot vērā bērnu individualitāti un ikdienā 
tik strauji notiekošos pārmaiņu procesus” .

Krimuldas vidusskola ir skola novada 
bērniem, lai gan pie mums mācās arī skolēni 
no Inčukalna, Sējas, Limbažu un Siguldas 
novada. Visi procesi, kas notiek Latvijā ir 
jūtami arī pie mums. Demogrāfiskās līknes 
lejupslīdes rezultātā skolēnu skaita sama-
zināšanās ir notikusi visus pēdējos gadus. 
Skolu apvienošana, likvidēšana ir centusies 
šo problēmu mazināt, bet ne atrisinājusi. Uz-
skatu, ka reforma „Nauda seko skolēnam”, 
tikai daļēji veicina kvalitatīvas izmaiņas iz-
glītības procesā. Konkurence starp skolām 
un novadiem tikai turpinās. Stipendijām un 
naudas pabalstiem nevajadzētu kļūt par gal-
veno kritēriju vecākiem izvēloties mācību 
iestādi, taču būsim reāli, mūsdienu skarba-
jos dzīves apstākļos daudzās ģimenēs tas ir 
būtisks faktors. Skolas savos uzņemšanas 
noteikumos nevar pieprasīt augstu zināšanu 
līmeni, jo tas draud ar skolēnu skaita sama-
zināšanu un tā sekas ir valsts finansējuma 
samazināšana. Skolu vadītājiem ir jābalansē 
starp kvantitāti un kvalitāti, formula vien-
kārša- nebūs bērnu, nebūs naudas. Savukārt 

konkurence starp skolām ir arī pozitīva, jo 
liek skolas vadībai, pedagogiem domāt un 
strādāt tā, lai mācību process būtu atbilstošs 
katra bērna spējām, radošs un interesants, 
strādāt tā, lai skolēni skolā justos kā mājas, 
gaidīti un mīlēti, lai pabeidzot skolu viņi 
būtu konkurētspējīgi. 

Jaunajā mācību gadā Krimuldas vidusskolā 
izglītošanas procesu nodrošinās 35 pedagogi. 
Īpaši priecē, ka to vidū ir pieci skolas absol-
venti - Danute Staka (latviešu val.), Dagnija 
Ozoliņa (mājturība, informātika), Evita Kur-
tiņa (tēlotājmāksla), Kristīne Seņkova (sā-
kumsk.) un Linards Kumskis (angļu val.).

Pedagogi turpina izglītoties – vasarā 10 
skolotāji apmeklēja tālākizglītības kursus.

No 6. klases atsevišķi tiks mācīta Latvijas 
vēsture un pasaules vēsture, diemžēl tika at-
celta angļu valodas mācīšana no 1.klases. Ņe-
mot vērā vecāku vēlmi skola meklēs finansē-
jumu, lai nodrošinātu svešvalodas apguvi jau 
no 1.klases. 

Mācību gada laikā no skolas aizgāja 16 
skolēnu, galvenie iemesli- izbraukšana uz 
ārzemēm un dzīves vietas maiņa, 2 tika at-
skaitīti sasniedzot 18.gadu vecumu.  

2011./12.m.g. Censonības stipendiju no 
10.-12. klasēm saņems K. Birzgale, K. Kon-
stantinoviča, V. Šekstello, M. Kleinbergs, 
L. Skujiņa, K.R. Ronis, A.R. Cerbule, M.R. 
Tramdaha. Šiem skolēniem nevienā no mācī-
bu priekšmetiem nav zemāka vērtējuma par 
7. Vidusskolā mācības sāk skolniece no Tai-
zemes (10.kl.) un Austrālijas (11.kl.). 45 sko-
lēniem vidējais mācību sasniegumu līmenis 
ir virs 7,5. 

Mācību procesa īstenošanu apgrūtina 
tas, ka skolas savu finansējumu uzzinās ti-
kai septembra beigās, tāpēc arī konkrētais 
interešu nodarbību skaits nedēļā, pulciņu 
darbība tiks konkretizēta mēneša beigās. 

Bērnus priecēs jauns, gaišs un mūsdienīgs 
mūzikas kabinets. Dabaszinību priekšmeti 
ir saņēmuši ERAF projekta ietvaros pie-
šķirtos mācību uzskates līdzekļus, tādejādi 
nodrošinot visu fizikas, ķīmijas un bioloģi-
jas laboratorijas, pētniecisko darbu izstrādi. 
Tāpat augustā pabeigta dabaszinātņu dator-
laboratorijas iekārtošana, kurā skolēni varēs 
izmantot vairāk nekā 15 veidu sensorus, 
datorus u.c. aprīkojumu dažādu eksperi-
mentu un praktisko darbu veikšanai. ERAF 
projektā „Kvalitatīvai dabaszinātņu apguvei 
atbilstošas materiālās bāzes nodrošināšana 
Krimuldas vidusskolā” ieguldīti Eiropas 
Savienības, Krimuldas novada pašvaldības 
un Latvijas Republikas līdzekļi vairāk nekā 
90 000 LVL apmērā.

Pagājušā mācību gadā elektronisko žurnā-
lu sāka izmantot 5.– 12. klases, šogad šāda 
iespēja nodrošināta arī 1.– 4. klasēs, tādejādi 
ar šo mācību gadu visas skolas skolēniem un 
vecākiem ir iespēja saņemt mūsdienīgus un 
ātrus elektroniskos pakalpojumus par mācī-
bu darbu skolā.

Aicinām vecākus izmantot e-klases pakal-
pojumus, ņemot vērā, ka tā ir lieliska iespēja 
katru dienu redzēt gan savu bērnu sekmes, 
gan apmeklējumu, gan uzdoto. E-klase pa-
redz iespēju sazināties gan ar priekšmeta 
skolotājiem, gan audzinātāju, gan skolas ad-
ministrāciju. 

Lai ir vēlme mācīties! Lai veicas mācot un 
mācoties, lai veicas sportojot, dziedot un de-
jojot! Mīļie vecāki, Jūs esiet vienmēr gaidīti 
ar savām vēlmēm un ierosinājumiem, nāciet 
uz skolu! 

Lai LABESTĪBA, GODĪGUMS, PROFE-
SIONALITĀTE un ATBILDĪBA ir pamats 
mūsdienu ikdienas darbam!

Krimuldas vidusskolas direktore
 Rita Erdmane

Gaujas Nacionālais parks (turpmāk NP) ir Eiropas nozīmes (Na-
tura 2000) aizsargājama dabas teritorija, kas ietilpst Inčukalna, Sē-
jas, Krimuldas, Siguldas, Līgatnes, Amatas, Cēsu, Priekuļu, Pārg-
aujas, Beverīnas un Kocēnu novados.

Patlaban Gaujas NP teritorijā ir spēkā MK 2001.g. 7.augusta notei-
kumi Nr.352 „Gaujas NP individuālie aizsardzības un izmantošanas 
noteikumi”, kas zaudēs spēku pēc 2011.g. 30.decembra. Gaujas NP 
likuma 2.panta trešā daļa un Pārejas noteikumu 2.punkts nosaka, ka 
MK līdz 2011.g. 30.decembrim izdod noteikumus, kuros reglamentē 
Gaujas NP individuālo aizsardzību un izmantošanu.

Sagatavotais MK noteikumu projekts „Gaujas NP individuālie 
aizsardzības un izmantošanas noteikumi” noteiks:

1) NP individuālo aizsardzības un izmantošanas kārtību; 
2) NP funkcionālo zonu platības un robežu aprakstus;
3) NP teritorijā esošos dabas pieminekļus un to aizsardzības un 

izmantošana kārtību;
4) meža apsaimniekošanas plāna saturu, izstrādes un apstiprinā-

šanas kārtību;

5) NP apzīmēšanai dabā lietojamās speciālās informatīvās zīmes 
paraugu, tās izveidošanas un lietošanas kārtību.

Iepazīties ar MK noteikumu projektu „Gaujas NP individuālie 
aizsardzības un izmantošanas noteikumi” var:
 Dabas aizsardzības pārvaldes (DAP) tīmekļa vietnē http://www.

daba.gov.lv/public/lat/sabiedribas_lidzdaliba/publiski_apsprie-
zamie_dokumenti/;

 DAP Vidzemes reģionālās administrācijas birojā „Kārļukalns”, 
Drabešu pag., Amatas novadā, tālr.64107230, e-pasts: karlu-
kalns@daba.gov.lv;

 VARA ministrijas Dabas aizsardzības departamentā Peldu ielā 
25, Rīgā, iepriekš vienojoties par tikšanās laiku, Ivita Ozoliņa, 
tālr.67026424, e-pasts: ivita.ozolina@varam.gov.lv.

Rakstiskus priekšlikumus un ierosinājumus minētajam 
noteikumu projektam lūdzam iesniegt līdz š.g. 30.septembrim 
VARA ministrijā Peldu ielā 25, Rīgā, e-pasts: ivita.ozolina@va-
ram.gov.lv.
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I. Vispārīgie jautājumi
1. Noteikumi nosaka kārtību, kādā Krimuldas novada pašvaldība 

(turpmāk – pašvaldība) līdzfinansē daudzdzīvokļu dzīvojamo 
māju energoefektivitātes pasākumus, pašvaldības līdzfinansējuma 
(turpmāk – līdzfinansējums) apmēru un piešķiršanas nosacījumus.

2. Darbības, kas saistītas ar pieteikumu atbilstības novērtēšanu, pil-
da Krimuldas novada domes Finanšu komiteja. 

3. Līdzfinansējuma energoefektivitātes pasākumiem izpilde notiek 
apstiprinātā pašvaldības gadskārtējā budžeta ietvaros.

(Ar grozījumiem, kas izdarīti ar 29.07.2011. saistošajiem noteikumiem Nr.8)

II. Pieteikumu iesniegšana un reģistrācijas kārtība
4. Pretendenti līdzfinansējuma saņemšanai ir dzīvokļu īpašnieki (vai 

dzīvojamo māju kopīpašnieku pilnvarotā persona), daudzdzīvok-
ļu dzīvojamās mājas pārvaldnieki, dzīvokļu īpašnieku sabiedrība, 
ar dzīvokļu īpašnieku savstarpēju līgumu pilnvarota persona.

5. Visi pieteikumi līdzfinansējuma saņemšanai tiek reģistrēti Kri-
muldas novada domes atsevišķā reģistrā, piešķirot tiem kārtas 
numuru. Pieteikumi tiek izskatīti kārtējā Finanšu komitejas sēdē. 

6. Gadījumā, ja pieteikums līdzfinansējuma saņemšanai netiek ie-
sniegts atbilstoši šo noteikumu prasībām vai arī tiek iesniegts ne-
pilnīgs, pieteikums līdzfinansējuma saņemšanai netiek reģistrēts.

7. Līdzfinansējuma saņemšanai jāiesniedz:
7.1. pieteikums;
7.2. izraksta no daudzdzīvokļu dzīvojamās mājas kopsapulces 

protokola apliecināta kopija par to, ka pieņemts lēmums pie-
dalīties energoefektivitātes paaugstināšanas pasākumos, kurus 
atbalsta ne mazāk kā 51% no dzīvokļu īpašnieku kopskaita;

7.3. energoaudita atzinuma apliecināta kopija;
7.4.tehniskā projekta, kurā ietverts būvdarbu izmaksu aprēķins 

(tāme), apliecināta kopija;
7.5. gadījumā, ja pieteikumu iesniedz pilnvarota persona, pietei-

kumam pievieno personas pilnvarojuma apliecinoša dokumen-

ta apstiprinātu kopiju. Pilnvarojums var tikt ietverts daudzdzī-
vokļu dzīvojamās mājas kopsapulces protokolā.

(Ar grozījumiem, kas izdarīti ar 29.07.2011. saistošajiem noteikumiem Nr.8)

III. Līdzfinansējuma apjoms un izmaksas kārtība
8. Līdzfinansējuma apjoms tiek piešķirts, ievērojot efektīvāko iegul-

dījumu atmaksāšanās principu, ilgtspējības, maksimāla enerģijas 
ietaupījuma un videi draudzīgu tehnoloģiju izmantošanas princi-
pus, lai iespējami īsā laika posmā tiktu panākts iespējami lielāks 
enerģijas ietaupījums.

9. Līdzfinansējums tiek piešķirts 90% apmērā no energoaudita, teh-
niskās apsekošanas, būvniecības izmaksu tāmes un būvprojekta 
izstrādāšanas izmaksām, bet ne vairāk par LVL 1000 (viens tūk-
stotis latiem).

10. Līdzfinansējuma summa tiek piešķirta un pārskaitīta 30 darba 
dienu laikā pēc apliecinošu dokumentu iesniegšanas Krimuldas 
novada domē par Pretendentiem līdzfinansējuma saņemšanai 
iesniegto dokumentu reģistrēšanu valsts iestādē valsts sniegtā 
finansējuma saņemšanai daudzdzīvokļu māju siltumnoturības 
uzlabošanas pasākumiem..

11. Līdzfinansējumu izmaksā noslēdzot attiecīgu līgumu.
12. Līdzfinansējuma summa tiek piešķirta un pārskaitīta 30 darba 

dienu laikā pēc apliecinošu dokumentu iesniegšanas Krimuldas 
novada domē par Pretendentiem līdzfinansējuma saņemšanai 
iesniegto dokumentu reģistrēšanu valsts iestādē valsts sniegtā 
finansējuma saņemšanai daudzdzīvokļu māju siltumnoturības 
uzlabošanas pasākumiem.“

(Ar grozījumiem, kas izdarīti ar 29.07.2011. saistošajiem noteikumiem Nr.8)

IV. Noslēguma noteikumi
13. Saistošie noteikumi stājas spēkā nākamajā dienā pēc to publicē-

šanas laikrakstā “Krimuldas Novada Vēstis”.
(Ar grozījumiem, kas izdarīti ar 29.07.2011. saistošajiem noteikumiem Nr.8)

KRIMULDAS NOVADA DOME
APSTIPRINĀTI

ar 29.04.2011. Krimuldas novada domes sēdes lēmumu
  ar grozījumiem, kas izdarīti līdz 29.07.2011. 

(saistošie noteikumi Nr.8, apstiprināti ar domes 
29.07.2011. sēdes lēmumu)

SAISTOŠIE NOTEIKUMI 
Krimuldas novada Krimuldas pagastā

    29.04.2011  Nr. 3

Krimuldas novada pašvaldības līdzfinansējums energoefektivitātes 
pasākumu veikšanai daudzdzīvokļu dzīvojamās mājās 

Izdoti saskaņā ar likuma “Par palīdzību dzīvokļa jautājumu risināšanā” 
27.2 panta otrās daļas 4.punktu un piekto daļu

Ekskursija uz Āraišiem
Interese par senatnīgo tikai palielinās, tāpēc 30.augustā Krimuldas 

bibliotēkas aktīvākie lasītāji un Lasīšanas veicināšanas programmas 
„Bērnu un jauniešu žūrijas „dalībnieki apmeklēja Āraišu apkārtni, 
lai apskatītu Āraišu ezerpili (9.-10.g.s.), Āraišu mūra pili(14.-17.g.s.) 
un tuvējās Drabešu muižas vējdzirnavas (celtas19.g.s.vidū).

Latviešu folklora vēsta par ezeru izcelšanos, nogrimušām pilīm 
un citiem brīnumainiem notikumiem. Stāta arī, ka Āraišu ezerā 
esot nogrimusi pils-tajā vietā kur tagad atrodas maza saliņa. To visu 
brauca skatīt lasītāji, kuri ne tikai daudz interesanta iepazinuši grā-
matās un datu bāzēs, bet ir aktīvi bibliotēkas rīkotajos pasākumos. 
Ekskursijā dalību ņēma: Elizabete Pūcīte, Sigita Kozuliņa, Oskars 
Alkšārs, Andis Grinbergs, Kevins Trumpekojs, Andis Laimiņš, 
Aigars Trumpekojs, Emīls Trumpekojs, Kārlis Trumpekojs, Sandis 
Kozuliņš. Lai veiksmīgs arī jaunais mācību gads! 

Krimuldas bibliotēkas vadītāja Rita Rudzīte



KNV Nr. 15 – SEPTEMBRIS I8 REKLĀMA  SLUDINĀJUMI

Izdevējs: Krimuldas novada dome
Domes priekšsēdētājs: Mārtiņš Ozoliņš, Ragana, tālr. 67976057
Redaktore: Ināra Miškina, Inciems, Kastaņu ielā 5, tālr. 67957850
Maketētāja/datorgrafiķe: Venita Zariņa
Iespiests: SIA „Creative Cat”, Rīgā, Cēsu ielā 20/1, tālr.67311622
Reģistrācijas apliecība Nr. 1511. Avīze iznāk kopš 1994. gada septembra.

KRIMULDAS NOVADA VĒSTIS
www.krimulda.lv

krimuldasvestis@inbox.lv

Par publikāciju autoru 
paustajām domām, 
skaitļiem un faktiem 
redakcija neatbild.

PRIVĀTSLUDINĀJUMI
 Sertificēts biškopis pārdod dažādu ziedu 
medu. Tālr. 67978106; mob.t. 29478134.
 Pārdod cūkgaļu no 1.70 Ls/kg. Subpro-
dukti, piegāde. Mob.t. 27065108.
 Pārdod 1 istabas dzīvokli Inciemā, 
Gaujas ielā 2-10. Cena pēc vienošanās. 
Mob.t. 28660740.
 Pārdodu pilnībā izremontētu divista-
bu dzīvokli Krimuldas novada Sunīšos 
"Centrs 41". Dzīvoklī ierīkota individuālā 
apkures sistēma, kas nodrošina maksimā-
lu komfortu visu gadu un ir ekonomiska. 
Mob.t. 26593515, Gatis.
 Pārdod 3 istabu dzīvokli Inciemā, ir 
sava gāzes apkure (ar oficiālu projektu 
un atļaujām), otrais stāvs, pakešu logi, 
dzelzs ārdurvis, siltinātas ārsienas, jauni 
radiatori, lēti komunālie maksājumi. Lēti. 
Mob.t. 29490869.
 Jauna māmiņa meklē nomāšanai lētu 
dzīvokli, vēlams Inciemā. 
Mob.t. 28220479; 28209014, Nadežda.
 Iepērk lapkoku malku vairumā. 
Mob.t. 26575080.
 Pārdod ēvelētus dēļus (14 cm pla-
tums, 4,5 cm biezi, 3,60 metrus garumā). 
Mob.t. 20057918.
 Pērk par simbolisku samaksu bērnu 

gultiņu. Mob.t. 20057918.

PAKALPOJUMI
 Skursteņslauķa pakalpojumi. Apkures 
ierīču tīrīšana, apsekošana, remonts. Kon-
sultācijas. Mob.t. 29529032.
 Palīdz apgūt matemātiku līdz piektajai 
klasei, kā arī šaha spēli un tenisa spēli. 
Mob.t. 28387903.

Turaidas muzejrezervātā
15. septembrī plkst. 15.00

tiks atklātas ekspozīcijas
„TURAIDAS MUIŽAS 

PĀRVALDNIEKA VECĀS MĀJAS 
IZPĒTE UN RESTAURĀCIJA” 

un interjera ekspozīcija
„TURAIDAS MUIŽAS 

PĀRVALDNIEKA DZĪVOJAMĀ 
MĀJA”.

Apmeklētājiem Turaidas muižas pārvaldnieka 
vecā dzīvojamā māja un tajā iekārtotās jaunās 
ekspozīcijas tiks atvērtas no 16.septembra un 

šogad būs apskatāmas līdz 31.oktobrim.

Nepūlies iemantot pasauli,
Tā jau ir Tevī.
Tu tikai ej pa sauli
Un saullēktus glabā sevī.

  /L.Ikere./
Sirsnīgi sveicieni 

augusta gaviļniekiem:
Tenim Barisam – 75;
Laimai Bregžei – 75;
Gaļinai Dailedjonokai – 75;
Ārijai Lucavai – 75;
Zigrīdai Bērziņai – 70
nozīmīgajās dzīves jubilejās!

Krimuldas baznīcā
Krimuldas ev. lut. draudzē 

Svētdienās
 plkst.12.00 – Dievkalpojums.
Ceturtdienās
 plkst.19.00 – Bībeles stunda;
 plkst. 20.30 – filmu vakars.
Piektdienās
 plkst.19.30 – Iesvētes mācība;
 plkst. 21.15 – muzicē jaunieši no Rīgas.

Aicināti visi interesenti. 
Mācītājs Austris Juris Rāviņš

Krimuldas baznīcā
Krimuldas katoļu draudze aicina 

Sv. Mise Krimuldas katoļu draudzē 
ik svētdienu plkst. 9.00 

Gaidām!
Ja nevari nokļūt baznīcā, zvani – 

mob.t. 29392854!

Lēdurgas ev.lut. baznīca
Aicina uz Dievkalpojumu 

katra mēneša pirmajā un trešajā svētdienā 
plkst.11.00

Kalpo evanģēliste Daiga Ummere

Krimuldas novada 
Dzimtsarakstu nodaļas 

informācija

MIRUŠI
Georgijs Molnars

01.05.1946.–30.08.2011.
Agris Kalniņš

13.05.1961.–02.09.2011.
Maija Meikšāne

08.05.1957.–05.09.2011.
Jānis Uzuls

22.12.1938.–05.09.2011.

DZIMUŠI
Luīze Anna Šemeta – 17.08.2011.
Agnese Pastuhova – 19.08.2011.

Aicinām bezdarbniekus un darba 
meklētājus izmantot 

Nodarbinātības valsts aģentūras (NVA ) 
izsniegtos kuponus 

BEZMAKSAS APMĀCĪBĀM.
Mācību laikā katrs bezdarbnieks saņem stipen-
diju 70 LVL mēnesī.
Mūsu mācību centrā strādā profesionāli un 
augsti kvalificēti pasniedzēji, mācību procesā 
nodrošinām mācību materiālus un apmaksā-
jam ceļa izdevumus. 

Tālr.: 67287130
Vairāk informācijas: 

www.abc.edu.lv, www.bezdarbniekiem.lv 
Aicinām apmācībām pieteikties arī 

strādājošos, izmantojot NVA izsniegto 
Mūžizglītības kuponu

Siguldas Sporta skola 
UZŅEM JAUNUS AUDZĒKŅUS!

Līdz 30. septembrim 
turpinās uzņemšana

vieglatlētikā, kalnu slēpošanā, 
badmintonā, basketbolā, dambretē, 

vispārējā fiziskā sagatavošanā. 
Informācija par iestāšanos Siguldas Sporta skolā: 
mob.tālr. 22022898, 
e-pasts: sportaskola@sigulda.lv, 
www.siguldassportaskola.lv 

LĪDZJŪTĪBA
Izsakām visdziļāko līdzjūtību mūsu bijušā 

kolēģa Georgija Molnara 
ģimenei un piederīgajiem, viņu mūžībā 

aizvadot. 
ET Packaging Latvia kolektīvs

RAGANAS ĶĒĶIS
Krodziņā

koncertēs:
17. septembrī – 
 grupa „Kantoris 04”;
24. septembrī – 
 Inga&Normunds;
1. oktobrī – grupa „Baltie lāči”.

www.raganaskekis.lv
Pasākumus atbalsta ,,RADIO-SIGULDA, 89,8 fm

SIA Rosība

IEPĒRK ĀBOLUS 
sulas ražošanai

Cena – 0,06 Ls/kg + PVN.
Tālr. 67957742

Turaidas kapos

SVECĪŠU VAKARS
1. oktobrī plkst. 16.00
Mācītājs Didzis Seržāns


